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Vereniging Vrienden van het Oosterpark       

 

Jaarverslag 2022 

 

In 2022 zijn de activiteiten van de Vrienden van het Oosterpark door het opheffen van de vele beperkende 

maatregelen door de Covid-19 pandemie weer volledig op gang gekomen. 

 

Doelen  

De vereniging Vrienden van het Oosterpark stelt zich ten doel: 

a.    Het versterken en behouden van de bijzondere waarden van het Oosterpark te Amsterdam, waaron-

der: 

-      het belang van rust en natuur in de drukke stad; 

-      de sociale- en buurtfunctie van het park; 

-      het park als historisch en cultureel erfgoed; 

-      het park als een, voor iedereen toegankelijke, openbare plek voor activiteiten of  

kleinschalige evenementen. 

b.    het bevorderen van een goed beheer, inrichting en onderhoud van het park evenals een  

evenwichtig gebruik van het park en de directe omgeving. 



 

  

2  

Beheer Oosterpark 

 

 

In maart is er een nieuwe stadsdeelcommissie ge-

kozen die in mei samen met het nieuw benoemde 

Dagelijks Bestuur is begonnen met haar werkzaam-

heden. Het bestuur van de Vrienden heeft kennis-

makingsgesprekken gevoerd met een aantal nieuwe 

leden van de stadsdeelcommissie.  

Begin juli heeft het bestuur een brief gestuurd naar 

de nieuwe stadsdeelcommissie en naar het nieuwe 

Dagelijks Bestuur van het stadsdeel. Daarin staan 

alle punten over het beheer van het park - de 

meeste spelen al jaren - die de Vrienden aanhangig 

hebben gemaakt en waarop zij van het stadsdeelbe-

stuur een reactie verwacht: 

 

1. De afgelopen jaren zijn er door diverse oorzaken vele tientallen bomen verloren gegaan, die nog 

niet vervangen zijn. Waar en wanneer ze worden vervangen is ons niet bekend, terwijl het wel staand be-

leid is dat dat moet gebeuren. 

2. Een groot deel van de rododendrons en andere heesters die bij de renovatie van het noordelijk deel 

van het park zijn aangeplant, is nooit tot wasdom gekomen en inmiddels dood. We verwachten een plan 

voor aanplant van nieuwe heesters die in het, soms natte, park wel kunnen gedijen. We verwachten dat 

daarbij ook gekozen wordt voor heesters waarin kleine vogels kunnen nestelen om een deel van de verlo-

ren gegane avifauna te herstellen. 

3. De grasmatten op de grote ligweide en op de ligweide bij het pierenbadje zijn zo slecht, dat die 

door nieuwe grasmatten zouden moeten worden vervangen. Daarbij is een punt van overweging of de 

keuze voor een dikke laag zand als ondergrond, gedaan om de afvoer van regenwater te bevorderen, her-

zien moet worden omdat gras op zandgrond niet goed groeit. 

4. Op de ligweide bij het pierenbadje mogen geen evenementen meer plaatsvinden: het gras is te 

kwetsbaar voor zo’n zware belasting en de weide moet beschikbaar blijven voor de, bij mooi weer, vele 

bezoekers van het pierenbadje. 

5. Het zuidelijk hoofdpad van het park moet hoognodig worden opgeknapt. Daarbij zou oplossing 

worden gezocht voor het vele regenwater dat over het pad naar het midden van het park stroomt. Te den-

ken valt aan waterafvoer aan beide zijden van het pad, waarbij de effectiviteit van de afvoer zwaarder 

weegt dan de mooie vormgeving hiervan. Het zuidelijk wandelpad kan ook wat smaller worden omdat 

het, anders dan het noordelijk pad, geen doorgaande fietsroute is. In de terminologie van de Beheervisie 

Oosterpark uit 2011: van een pad van de eerste orde van 8 meter breed, naar een pad van de tweede orde 

van 6 meter breed.  

6. Het hondenlosloopbeleid op drie aangegeven grasvelden werkt totaal niet. Veel hondenbezitters 

laten hun hond daarbuiten loslopen en hierop wordt niet gehandhaafd. Er bereiken ons van diverse zijden 
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signalen dat het aantal bijtincidenten toeneemt. Wij hebben het voorstel om de weide in de hoek van Oos-

terpark en de Linnaeusstraat met een heg af te scheiden waarbinnen honden mogen loslopen. Dit is con-

form stedelijk losloopbeleid en onder andere toegepast in het park Frankendael. Met versmalling van het 

zuidelijk pad (zie punt 5) komt er meer ruimte beschikbaar voor dit losloopgebied.   

7. Het barbecueën op de ligweides moet worden verboden. Eventueel kunnen als alternatief barbe-

cueplekken op de verharding worden aangelegd, liefst naast de muziekkoepel aan de kant van de grote 

vijver. 

8. Er worden in het park steeds meer olifantspaadjes gevormd, ten koste van het groen. Onder meer 

achter de kinderspeelplaats naast hotel Generator en een aantal paadjes bij hoeken van de grote weide. 

Ook is er een brede strook platgetrapt tussen het Slavernijmonument en het zuidelijk wandelpad. Ons 

voorstel is om het groen kans te geven zich te herstellen door paadjes af te sluiten. Met heesters waar dit 

past en anders met grote natuurstenen. 

 

Kort na de kennismaking heeft het bestuur samen 

met het Dagelijks Bestuurslid Bert-Jan Vroege en 

hem vergezellende ambtenaren, waaronder de Par-

kenmanager Martijn Prins een wandeling door het 

park gemaakt waar de diverse hiervoor genoemde 

punten zijn bekeken en besproken. 

Voor verder overleg is door het bestuur verwezen 

naar de Parkenmanager. Dat overleg met hem en 

andere betrokken ambtenaren heeft een aantal keer 

plaatsgevonden. Op enkele punten is er sprake van 

enige vooruitgang, op andere zijn we 2022 niet 

verder gekomen: 

 - Er zijn een aantal plekken in het park ingericht 

voor de aanplant van nieuwe bomen. Dat moet 

zorgvuldig gebeuren om te voorkomen dat de 

jonge bomen verdrinken. En dat kost de nodige 

tijd. Hoe dan ook: de herplant van de vele tiental-

len bomen die de laatste jaren gekapt moesten wor-

den, lijkt in 2023 met horten en stoten eindelijk op 

gang te komen. 

- Het veldje tussen het kinderbadje en het noorde-

lijk pad langs de muziekkoepel is eindelijk aange-

pakt. De grond is daar zo slecht dat er maar moeilijk nieuw gras groeit, maar de parkbeheerders blijven 

het proberen. 

- De gemeente heeft geld om het zuidelijk wandelpad aan te pakken, maar er is nog geen plan, want op de 

achtergrond speelt de grote uitdaging om het afwateringsprobleem van het park goed op te lossen. De hy-

drologen zijn daar druk mee bezig.  
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Andere ontwikkelingen 

De verbouwingen aan de noordkant van het park zijn vol-

tooid nu het Pillows Hotel na lange werkzaamheden eind 

2022 is geopend. 

Begin van het jaar werd het bestuur betrokken in ambtelijk 

overleg over de herinrichting van de omgeving van het Sla-

vernijmonument. De verwachting was dat de nieuw te kie-

zen gemeenteraad geld hiervoor beschikbaar zou stellen. 

Toen dat niet doorging, is de planvorming stilgevallen. 

Het bestuur is betrokken bij het aanwijzen van ‘bosplant-

soenen’ in het park. Er komt een nieuwe wijze van beheer 

van deze plekken in het park. Het onderhoud wordt de ko-

mende jaren geïntensiveerd. Slechte bomen en wildgroei worden tijdig gekapt en vervangen door aan-

plant van nieuwe bomen en struiken, zodat er grotere diversiteit van verschillende  oudere en jonge bo-

men en struiken ontstaat. 

Vereniging 

Op 16 mei 2022 is een matig bezochte Algemene Ledenvergadering (ALV) gehouden. De jaarverslagen 

over 2021 en de begroting voor 2022 werden vastgesteld. Verder werd er  gesproken over vele punten die 

gaan over het beheer van het park die het bestuur en de aanwezige leden bezig houden. Erie Schoone-

veldt-Kramer werd opnieuw benoemd tot penningmeester. 

Eind 2022 had de vereniging 94 leden. 

Bestuur  

Het bestuur was eind 2022 als volgt samengesteld: 

 

Erie Schooneveldt-Kramer: penningmeester vanaf april 2013. 

Frank Köhler: voorzitter vanaf juni 2014. 

Bert Mentink: secretaris vanaf september 2021.  

Frits Wegenwijs, bestuurslid vanaf september 2021. 

 


